
 

 
 
Jaarverslag 2023 Vereniging Vrienden van het Bentwoud (VVB) 
 

 

 

Onze vereniging 

De vereniging Vrienden van het Bentwoud (VVB) staat voor het vormen van een saamhorige 

Bentwoud-community, het organiseren van activiteiten in en rond het Bentwoud en politiek-

bestuurlijke beïnvloeding. Ook op dit laatste onderdeel is door het bestuur en enkele leden de 

nodige inzet gepleegd.  

 

Dit verslag blikt  terug op het jaar 2023. Meer informatie over de vereniging is te vinden op 

www.bentwoud.info en voor wat betreft de Verlengde Bentwoudlaan op www.molenberaad.nl.  

De vereniging is één van de oprichters van de stichting Het Kan Anders waarin we samen met andere 

burgerinitiatieven onze standpunten ten aanzien van de verkeersontwikkelingen in onze regio, en 

voor ons natuurlijk direct de N207 Zuid uitdragen en ook juridisch kracht bijzetten.  

 

Kernpunten 2023 

Natuurwaarde centraal, dat stellen we niet zonder reden. De overheid 

denkt na over de toekomst van het Bentwoud. Dat doen wij dus ook. 

Ons kernpunt is: zorg er alsjeblieft voor dat het Bentwoud heel veel 

ruimte blijft bieden aan wat we met een mooi woord noemen: 

extensieve recreatie en aan natuurwaarden. Dit zullen we blijven 

bepleiten. Ons jaarverslag vertelt u er meer over. 

 

Initiatief samenwerking gebiedsvrienden 

Er zijn in Zuid-Holland allerlei belangen die vragen om aandacht en voorrang. Denk aan woningbouw, 

energietransitie, mobiliteit, stikstof, landbouw en economische ontwikkeling. Deze belangen raken 

regelmatig aan natuur- en recreatiegebieden en voeren daarbij vaak de boventoon. Natuurbeleving 

en groene recreatie zijn belangrijk om inwoners een goede leefomgeving in hun provincie te bieden.  

Een aantal ‘gebiedsvrienden’, waaronder de Vrienden van het Bentwoud, heeft de provinciale 

politiek opgeroepen om serieus werk te maken van het belang van natuurbeleving en groene 

recreatie in het drukke Zuid-Holland. De gebiedsvrienden pleiten voor een robuust en goed 

gefinancierd programma, waarin de totstandkoming van recreatieve en ecologische verbindingen 

tussen de natuur- en groene recreatiegebieden een speerpunt moet zijn. In 2023 heeft het bestuur 

het initiatief genomen om deze gebiedsvrienden bij elkaar te brengen, en is een begin gemaakt met 

overleg tussen de provincie en de gebiedsvrienden.  

 

 

  

http://www.bentwoud.info/
http://www.molenberaad.nl/
https://stichting-hetkananders.nl/


Ontwikkelingen in de vereniging 

De vereniging telde eind van het jaar 2023 450 leden. In dit verenigingsjaar kwamen we twee keer 

bijeen met de leden. Het bestuur bestond op 31 december 2023 uit Kees Bot (secretaris), Rob van 

Daalhoff, Janny Eijkelenboom (penningmeester), Pieter van Dijk, Ton Homburg, Harry Ramler, en Siep 

Eilander (voorzitter). Het bestuur vergaderde in 2023 frequent, wisselend digitaal en fysiek. 

 

 

Verenigingsactiviteiten 
 

Snoeien en snoeiles fruitbomen ‘Vriendenbos’ 

Op zaterdagochtend 18 maart hebben we de appel- en perenbomen 

gesnoeid in het ‘Vriendenbos’. Dirk van Ommeren heeft ons uitgelegd 

hoe we dat moeten doen. Dirk is lid van onze vereniging en helpt 

bijvoorbeeld ook de vrijwilligers in de Perenboomgaard in Segwaart 

(Zoetermeer).  

In 2017 hebben zo’n twintig leden bomen geplant voor een of meer 

(klein)kinderen. De plek voor dit ‘Vriendenbos’ is in overleg met 

toenmalig boswachter Linda bepaald: in de ‘driehoek’ aan de kant van 

Benthuizen, ongeveer tegenover de Brandweer. De bomen zijn aan weerzijden van het pad geplant. 

 

 

Voorjaarsbijeenkomst met quiz 

Zo'n veertig leden zijn op de voorjaarsbijeenkomst op 5 

april verrast met een quiz. An van Veen, lid van onze 

vereniging, verzorgde een presentatie over het ontstaan 

van het landschap in Nederland en de droogmakerijen in 

het Bentwoud in het bijzonder. Om na de presentatie de 

kennis van de aanwezigen te testen was er een quiz, die - 

gelukkig - in groepjes kon worden gedaan.  

De jaarrekening 2023 gaf geen aanleiding tot op- of 

aanmerkingen en is met algemene stemmen goedgekeurd. Pieter van Dijk is voorgedragen als 

algemeen bestuurslid, een voordracht die unaniem werd verwelkomd. 

 

 

Vroege vogelwandeling Tweede Paasdag was weer genieten 

Traditiegetrouw zijn ook dit jaar op Tweede Paasdag zo'n 

25 leden voor dag en dauw op pad gegaan om te kijken en 

luisteren naar vogels in het Bentwoud. Deze editie van de 

Vroege Vogelwandeling is weer samen met de 

Vogelwerkgroep Koudekerk/Hazerswoude e.o. en nu ook 

de atletiekvereniging AV'47. Het was nog koud, veel vogels 

hielden zich nog schuil. Maar wel hebben we de Kiekendief 

zien vliegen en de nodige fazanten en fitissen gehoord.  

 

 

 

 



 

Gezellige beestenboel tijdens Zomerconcert 

Op 24 juni vond alweer het derde Bentwoud Zomerconcert plaats. 

Zo'n 200 mensen - jong en oud - genoten tijdens een warme 

zomerdag van een optreden van het Harmonieorkest Zoetermeer. 

Dieren stonden centraal in de muziek, kinderen van twee 

Zoetermeerse basisscholen hadden daarbij fantastische 

decorstukken gemaakt. Net als vorig jaar verlichtte een waterijsje 

de hitte. Volgend jaar weer!  

 

 

Najaarsbijeenkomst: bescherm Het Groene Hart 

 

Gezelligheid bij de jaarlijkse winterwandeling 

Voor de zevende keer organiseerden we op 27 december, ‘derde 

kerstdag’, onze winterwandeling. De weken ervoor heeft het 

verschrikkelijk geregend met alle gevolgen van dien. En de 

voorspellingen voor deze dag waren ook wat onzeker. Toch mochten 

we zo’n 25 mensen ontvangen, die met onze gids Cor Groenendijk op 

pad gingen over grotendeels begaanbaar terrein. Een enkeling met 

laarzen durfde het aan om aan het eind van de tocht een 

alternatieve hoogwaterroute te nemen! Onder het genot van de 

warme soep en Glühwein werd gezellig gebabbeld.  

 

28 Gemeenten, drie provincies en vijf waterschappen, dat 

zijn de overheden die ‘gaan over' het Groene Hart. Dus 

eigenlijk gaat er niemand over het Groene Hart als geheel. 

Aan alle kanten wordt er aan het gebied ‘geknabbeld’, voor 

woningbouw, voor windmolens, voor bedrijven. 

Onze spreker tijdens de najaarsbijeenkomst op 15 

november, voorzitter van de Stichting Het Groene Hart Kees 

van Velzen, heeft toegelicht dat de stichting zich daarom inzet om de kernwaarden van het gebied te 

beschermen, zoals de unieke veenweiden met het open landschap, biodiversiteit, kleinschalige 

landbouw met koeien in de wei. De stichting – "ook allemaal vrijwilligers, net als jullie"- doet dit door 

vooral aan het begin van besluitvorming aan tafel te zitten om invloed uit te oefenen, door 

organisaties als vogelwerkgroepen of onze VVB te steunen bij acties, en door actieve communicatie. 

De stichting heeft een visie op de toekomst van het Groene Hart gepresenteerd, samen met natuur- 

en milieuorganisaties. De visie is aangeboden aan de voorzitter van de zogenaamde Stuurgroep 

Groene Hart. Het uiteindelijke doel is om met alle overheden een pact te sluiten, zoals ook voor ons 

kustgebied het Kunstpact is gesloten met als resultaat: geen huizen aan of op de strand en 

bescherming van onze duingebieden. "Er moet een bepaalde status van bescherming komen voor 

onze groene gebieden", aldus Van Velzen. De ongeveer veertig aanwezige leden waren het hier van 

harte mee eens. Daarom trekken VVB en Stichting Groene Hart regelmatig gezamenlijk op. 

Naast dit inspirerende verhaal zijn de plannen van het bestuur voor 2024 en de bijbehorende 

begroting gepresenteerd. De leden konden zich daarin vinden. 

https://milieufederatie.nl/wp-content/uploads/sites/14/2023/09/20230904_Startnotitie-Meer-regie-op-toekomstige-ontwikkeling-Groene-Hart.pdf


Politiek-bestuurlijke beïnvloeding 
 

 

Ook dit jaar heeft het bestuur van onze vereniging zich in woord en geschrift ingezet voor de 

belangen van het Bentwoud.  

1 N207 Zuid 

Het is stilte voor de storm. We verwachten binnen enkele maanden een aangepast provinciaal 

inpassingsplan waarin ook de stikstofeffecten zijn meegenomen. We werken samen in de stichting 

Het Kan Anders. In die stichting doen we de crowdfunding voor eventuele juridische procedures. Uit 

de begroting van onze vereniging is daaraan geen bijdrage. 

2 Geluidswal ten westen van de N207 Zuid en Recreatie Concentratiepunt 

De N207 Zuid, die willen we niet. Maar komt de weg er toch, dan ook 

graag een geluidswal aan de kant van het Bentwoud, westelijk dus. 

Daar is de provincie in meegegaan, wat we als een succes van onze 

vereniging mogen beschouwen. Maar… nog steeds is er een plan om 

een Recreatieconcentratiepunt Oost aan te leggen. En daarvoor 

moet een rotondeafslag worden gemaakt waardoor de aarden wal 

onderbroken wordt. Gevolg: precies op de drukste plek toch veel 

geluid- en koplampenoverlast. We hebben hiertegen bezwaar 

gemaakt en ontvingen een reactie van de provincie die ons inziens 

op onjuiste gronden onze punten ter zijde schuift. We willen in 

gesprek met de provincie hierover.  

 

3 Eén Ovonde in plaats van een enorm turbo-rotonde-complex 

In de plannen van N207 Zuid is 

voorzien in een heel groot turbo-

rotonde-complex voor de 

aansluiting op de N455 bij Boskoop 

met grote omrijbewegingen. Onze 

vereniging heeft als plan geopperd 

om er een ‘Ovonde’ (ovale rotonde) 

van te maken. Zoals gezegd: die 

N207 Zuid willen we niet, maar 

komt hij er toch, dan graag zo 

intelligent mogelijk. Ons voorstel geeft logischer verkeersstromen, is aanmerkelijk goedkoper en vergt 

minder ruimtegebruik. Bijkomend voordeel van ons plan: er kunnen parkeerplaatsen (RCP, 

recreatieconcentratiepunt) worden gerealiseerd niet in het Bentwoud, maar ertegenaan. Ook hierop 

kregen we een negatieve reactie van de provincie en willen we het gesprek voortzetten. 

4 Platform Groene Hart, Groene Hart-pact 

Stichting Groene Hart heeft het initiatief genomen voor een Groene Hart Pact waarin 

maatschappelijke organisaties deelnemen aan de dialoog over scenario’s die voortvloeien uit de 

klimaatverandering. Lees meer: Er is meer regie gewenst op de ontwikkelingen. Onze vereniging 

participeert hierin en steunt dit initiatief. 

https://stichting-hetkananders.nl/
https://www.bing.com/ck/a?!&&p=d5e6b9f896a514f0JmltdHM9MTY5NjQ2NDAwMCZpZ3VpZD0yMzNhNDFjNi1iOThlLTY4YmQtMDc3MS01MjU2YjhmOTY5ZTYmaW5zaWQ9NTIxMg&ptn=3&hsh=3&fclid=233a41c6-b98e-68bd-0771-5256b8f969e6&psq=groene+hart+pact&u=a1aHR0cHM6Ly93d3cuYmVzdHV1cmxpamtwbGF0Zm9ybWdyb2VuZWhhcnQubmwvaGV0LWdyb2VuZS1oYXJ0LXBhY3QtbC1zYW1lbndlcmtlbmRlLW1hYXRzY2hhcHBlbGlqa2Utb3JnYW5pc2F0aWVz&ntb=1
https://groenehart.info/startnotitie-meer-regie-op-toekomstige-ontwikkeling-groene-hart/


5 Samenwerking Gebiedsvrienden 

Het bestuur heeft het initiatief 

genomen om contact te leggen met 

andere verenigingen in Zuid-

Holland die een vergelijkbaar doel 

hebben. Dat noemen wij 

“Gebiedsvrienden”. We zijn één 

keer bijeen geweest en dat heeft 

geleid tot een brief aan de politieke 

partijen. Tijdens een 

vervolgbespreking willen wij 

concreet maken hoe “onze” 

gebieden met elkaar verbonden kunnen worden met robuuste ecologische en recreatieve 

verbindingen, en een betere bescherming kunnen krijgen door het invoeren van een tussenstatus 

tussen natuurgebied en recreatiegebied: het ‘natuurinclusieve recreatiegebied’ (natuurgebied met 

extensieve recreatie) 

6 Tijdelijke woningen in de driehoek Zoetermeer-Benthuizen 

De gemeente Alphen aan de Rijn doet onderzoek naar 

tijdelijke woningen waaronder een locatie Bentwoud 

tegenover de brandweerkazerne. In gesprek met de 

gemeente hebben wij aangegeven te overwegen af te 

zien van bezwaarprocedures mits het gaat om een 

unieke, goed afgeperkte en tijdelijke zaak en indien die 

publiekrechtelijk of privaatrechtelijk is gewaarborgd. 

Dat kan volgens ons alleen als het uitsluitend is behoeve van Oekraïners, en dat dit dus ook weer 

eindigt als de Oekraïnesituatie is opgelost. Mocht het ook gaan ‘Starters’, dan is dat is helemaal geen 

tijdelijke zaak, is het beleid nu al weer aan het glijden en komt het gevaar van permanente bewoning 

in zicht.  

 

Namens het bestuur van de Vereniging Vrienden van het Bentwoud, 

Siep Eilander, voorzitter 

13 februari 2024 

https://bentwoud.info/?page_id=12
https://bentwoud.info/?page_id=12

